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Nem kell óvodai várólistára ve-
tetni a gyerekeket a megye na-
gyobb városaiban. Szegeden, 
Hódmezővásárhelyen, Makón, 
Csongrádon és Szentesen is 
tudják fogadni a harmadik évet 
betöltött gyerekeket az önkor-
mányzati intézményekben. 

CSONGRÁD MEGYE 
BERECZKY DIÁNA 

A bölcsődékkel ellentétben az 
óvodák nem küzdenek férőhely-
problémával, mert lényegesen 
több intézmény várja a nagyobb 
gyerekeket, sőt mindegyik saját 
nevelési gyakorlattal működik, 
a szülő pedig kiválaszthatja a 
gyermek számára megfelelőt. 
Lóczi Tünde, a Szegedi Óvodák 
Igazgatóságának vezetője el-
mondta: az óvodák alapító ok-
irataiban meghatározott férő-
hely eddig elegendő volt. 

- Az óvodai felvételi idő-
pontját minden évben a határ-

VÁROS 

Szeged 

Makó 

idő előtt nyilvánosságra hoz-
zák, jelentkezni általában a ta-
vaszi hónapokban lehet. A ki-
csik harmadik életévük betöl-
tése után érkeznek hozzánk, de 
csak 5 éves koruk után kötelező 
ide járniuk, és legalább napi 
négy órát itt tölteniük. A gyer-
meket a lakóhelye, illetve a 
szülő munkahelye szerinti kör-
zeti óvodában kell fogadni, de 
szabad az intézményválasztás. 
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A közoktatási törvény sze-
rint az óvodai csoportok maxi-
mális létszáma 25 fő, ami 
szükség esetén húsz százalék-
kal bővíthető. Ez 5 gyereket 
jelent, ennek megfelelően a 
szegedi önkormányzati ovik-
ban 25-30 gyerek jár egy cso-
portba. Négy városban egyhá-
zi, Szegeden és Hódmezővá-
sárhelyen pedig magánóvo-
dák is működnek. 
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Nincs várólista Csongrád megye óvodáiban 

MA ÁTADJÁK A MUNKATERÜLETET AZ ÉPÍTŐKNEK - EZ A PIAC MŰKÖDÉSÉT NEM AKADÁLYOZZA 

BŐVÍTHETŐ A LÉTSZÁM - TAVASSZAL LEHET JELENTKEZNI 

Kárpótolják 
a vállalkozásokat 
A NAGYBERUHÁZÁSOKBAN 
NEGATÍVAN ÉRINTETT vállal-
kozások kompenzálásáról 
döntött az önkormányzat 
pénzügyi bizottsága - közölte 
Virág András elnök. Az elekt-
romos tömegközlekedési 
nagyprojektet és a belvá-
ros-rehabilitációt irányító Sze-
ged Pólus Kft.-hez és a város-
hoz számos észrevétel érke-
zett. Ezeket a javaslatokat és 
a gazdasági válság hatásait fi-
gyelembe véve decemberre 
előterjesztés készül a kom-
penzáció módjáról és mérté-
kéről. Az önkormányzat ko-
rábban is alkalmazta a mód-
szert, miszerint a városi bérle-
ményben működő vállalkozá-
sok díjkedvezményt kaptak az 
építkezés idejére. Ez a megol-
dás egészülhet ki más lehető-
séggel. A kompenzálás alapja 
az objektíven mérhető elma-
radt haszon lehet. 

Bemutatkoztak a Jobbik 
megyei jelöltjei 
SAJTÓTÁJÉKOZTATÓN MU-
TATTÁK BE a Jobbik ország-
gyűlési választásokon induló 
Csongrád megyei jelöltjeit a 
párt szegedi székházában teg-
nap délelőtt. Csongrádon és 
Szentesen egyelőre még nincs 
induló, mert az országos el-
nökség még nem hallgatta 
meg a jelölteket. Szeged 1-es 
számú választókerületében 
Módi Károlyt indítja a Jobbik. 
Az 55 éves szegedi férfi két-
szeres világbajnok fogathajtó. 
A 2-es választókerületben 
Tóth Péter szegedi elnök mé-
retteti meg magát. A geográ-
fus végzettségű fiatalember 
főként a Homokhátság mező-
gazdasági kérdéseiben szeret-
né majd hallatni a szavát. A 
3-as körzetben Molnár Áron 
Csongrád megyei alelnök, al-
győi tanár képviseli a lobbi-
kot. Hódmezővásárhelyen-
Kristó Gabriella küzd meg a 
szavazatokért. A 37 éves két-
gyermekes családanya jogi 
szakokleveles közgazdász, 10 
évet töltött Spanyolországban 
egy családi vállalkozás pénz-
ügyi igazgatójaként. Makón 
Fazekas Ferenc indul, aki 
1990-ben még a Fidesz me-
gyei vezetője volt. 

Sötétben pakolták át a pavilonokat 
SZEGED 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

- Sötétben mernek csak bon-
tani, mert nem egyeztünk meg 
velük, hiszen nem kaptunk 
ajánlatot - mondta egy másik 
kereskedő, Ludányi Lászlóné. 
Papp Lászlóné hozzátette, 
több perük folyamatban van, 
de egy jogerős ítélet szerint 
még működhetnének az üzle-
teik. 

Pusztai Lajos, a piac igaz-
gatója közleményt adott ki, 
de élőszóban is elmondta, a 
pavilonokat nem bontják, 
hanem áthelyezik. - A piac 
évekkel ezelőtt felmondta a 
kereskedőkkel a bérleti szer-
ződést, amit bíróságon meg-
támadtak. A bíróság kimond-
ta, hogy a piac szabályosan 
járt el. Visszavonták a műkő-

MEZEY RÓBERT: NEM ÉN ÍRTAM ALÁ 

Fennmaradási engedélye volt a lilának 
Fennmaradási engedélye volt a 
Mars téri lila pavilonnak, ezért 
fizetett a város mintegy 20 
millió forintot a tulajdonosá-
nak a bontásért. Nem volt tör-
vénysértő a határozat - derül 
ki az utózöngékből. 

SZEGED 
FEKETE KLÁRA 

Hétfőn azt írtuk, hogy az 
egyik Mars téri kereskedőnek 
azért fizetett a város informá-
cióink szerint mintegy 20 
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millió forintot, mert az ő ese-
te eltért a többiekétől. Neki 
ugyanis fennmaradási és 
földhasználati joga volt. A 
pontos összeget akkor hoz-
zák napvilágra - ígérte a vá-
rosvezetés -, ha az egész 
Mars téri ügy lezárul. 

Az érintett kereskedőnek, 
akivel a város „kivételezett", 
két érdekeltsége is volt a Mars 
téren. Az egyik a sokak által 
ismert lila pavilon, a másik 
egy rossz állapotú bódé. Az 
egyezség fejében a tulajdonos 

hölgy az elmúlt hetekben 
mindkettőt lebontotta. 

Cikkünkben megemlítettük: 
a kereskedő fennmaradási en-
gedélyét Mezey Róbert jegyző 
írta alá. A volt jegyző a napok-
bőm a következő helyreigazí-
tást kérte tőlünk: „Kategoriku-
san visszautasítom, hogy az én 
aláírásommal ilyen engedély 
kiadása megtörtént. Természe-
tesen ez nem jelenti azt, hogy a 
jegyző nevében és megbízásá-
ból az illetékes szervezeti egy-
ség kiadmányozási joggal fel-

ruházott köztisztviselője ezt 
nem tehette meg, amennyiben 
ilyen tárgyú kérelem érkezett, 
és annak jogszabályi feltételei 
fennálltak, én azonban ilyen 
engedélyt nem írtam alá." Hoz-
zátette: „a cikk sugalmazása 
szerint miatta Szeged városa 
többmilliós kárt szenvedett, és 
ez érdeksérelmet okoz". 

Utánajártunk: a 2000. már-
cius 31-én kelt határozaton az 
olvasható, hogy Mezey Róbert 
jegyző felhatalmazása alapján 
adta meg a fennmaradási en-

gedélyt Orosziné Polner Kinga, 
az általános igazgatási iroda 
helyettes vezetője. Megtud-
tuk, ez a mondat nem azt je-
lenti, amit az ember elsőre 
gondol, hogy a jegyzőnek 
minden ügyről tudomása van. 
A különböző irodák, ha a ké-
relem megfelel az előírások-
nak, meghozhatják a határo-
zatot, aláírhatnak, „jogkört 
gyakorolhatnak". A felelősség 
azonban a jegyzőé - ezt Me-
zey Róbert volt jegyző és Aíó-
zes Ervin jelenlegi főjegyző 
egyaránt megerősítette. 

Azzal kapcsolatban, hogy 
helyesen jártak-e el 2000-ben a 
fennmaradási engedély kiadá-
sakor, Mózes Ervin azt válaszol-
ta: „nem volt törvénysértő". 

„A kiérkező rendőrök 
bennünket igazoltattak, 
ahelyett, hogy az 
érdekeinket védték 
volna." 
Tóthné Dudás Ágnes 

dési engedélyüket is. Most 
az útjában vannak a múlt 
héten aláírt belváros-rehabi-
litációs beruházás Mars téri 
piacot érintő részének, va-
gyis a felépítendő 4600 

A járőrök azt javasolták a kereskedőknek, érdekeik védelmében forduljanak a bírósághoz. FOTÓ: SCHMIDT ANDREA 

négyzetméteres nagycsar-
noknak és a parkolónak. A 
megyei bíróság a múlt héten 
a tűzveszélyességi perben 
úgy foglalt állást, hogy a bó-
dék nem felépítmények, azaz 
ingóságok. Az önkormányzat 
jogi, ügyrendi és közbizton-
sági bizottságának egyhangú 

döntése szerint is áthelyez-
hetők. Hétfőn megkezdődik 
a munkaterület átadása - ez 
a piac többi részének műkö-
dését nem akadályozza -, 
ezért szállítjuk át az U pavi-
lonhoz a bódékat. 

A tiltakozók értesítették 
Kohári Nándor és Oláh János 

fideszes önkormányzati kép-
viselőt. Kalmár Ferenc KDNP-s 
városatya és Bodó Imre fide-
szes országgyűlési képviselő 
is próbált bejutni a területre, 
de a piacigazgató ezt megta-
gadta, arra hivatkozva, hogy 
az most munkaterület. Bodó 
Imre kérdésére, ki ellenőrzi a 

bent maradt vagyontárgyak 
mozgatását, Pusztai Lajos el-
mondta: háromtagú leltárbi-
zottság felügyeli a pakolást. 
Az országgyűlési képviselő 
azt mondta, a parlament hét-
fői napirendje után fel fog 
szólalni a szegedi kereskedők 
ügyében. 

Ebéd a szegedi Pick-óvodában. Nincsenek férőhelygondok. FOTÓ: FRANK YVETTE 


